



MAISON ST-LÉONARD COMMUNITY RESIDENTIAL FACILITY (CRF) IS A COMPONENT OF CORPORATION MAISON CROSS ROADS - A NOT FOR PROFIT ORGANIZATION AFFILIATED TO THE ASSOCIATION DES SERVICE DE REHABILITATION SOCIALE DU QUEBEC (ASRSQ), ST-LEONARD SOCIETY OF CANADA AND OTHER ORGANISATIONS WITH A SIMILAR MISSION.

THE PRIMARY PURPOSE OF MAISON ST-LEONARD'S CRF IS TO PROVIDE A STRUCTURED RELEASE PROGRAM FOR INMATES TRANSFERRED FROM FEDERAL PENITENTIARIES. RESIDENTIAL AND SUPERVISION SERVICES ARE PROVIDED FOR INMATES RELEASED ON DAY PAROLE, FULL PAROLE, STATUTORY RELEASE AND UNESCORTED TEMPORARY ABSENCE.

STAFF AT MAISON ST-LÉONARD OFFER A HUMANISTIC AND INDIVIDUALIZED APPROACH TO SOCIAL REINTEGRATION TO ITS RESIDENTS. IN ADDITION, SERVICES ARE AVAILABLE IN ENGLISH AND IN FRENCH, WHICH MAKES OUR RESOURCE UNIQUE IN THE COMMUNITY.

MAISON ST-LÉONARD IS LOCATED IN THE ST-HENRI DISTRICT OF MONTREAL.



A humanistic and individualized approach to social reintegration

5262 Notre-Dame Street West
Montreal (Quebec) H4C 1T5
Telephone 514 932-7188
Fax 514 932-6668
Email maisoncrossroads@qc.aibn.com
Website www.maisoncrossroads.qc.ca

services provided

- ▶ Individual assessment of social reintegration needs;
- ▶ Individual intervention specifically adapted to meet these needs;
- ▶ Referrals to community resources and agencies;
- ▶ 22 single occupancy and 6 double occupancy rooms;
- ▶ Wheelchair accessibility;
- ▶ Meals, washer/dryer, television/DVD;
- ▶ Proximity to Adult Education Centres;
- ▶ Membership to local gym.

exclusion criteria

- ▶ Individuals with a record of repeat sex offences and sexual predators;
- ▶ Individuals who require intensive psychiatric care;
- ▶ Individuals who have an on-going, uncontrolled drug/alcohol problem;
- ▶ Individuals who are known informants;
- ▶ Individuals facing a deportation/expulsion order;
- ▶ Individuals unable to communicate in English or French.

admission procedures

If you would like to apply for admission to Maison St-Léonard, you must inform your IPO/CPO who will forward a community assessment to our residential facility.

You can also contact us directly at 514 932-7188 ext. 1 where it will be possible for us to answer any specific questions that you may have. The Clinical Director, depending on the number of requests, can conduct periodic penitentiary visits in order to meet with potential clients.

other services

Service Oxygène for Elderly Inmates and Parolees

- ▶ Community support;
- ▶ Satellite apartments;
- ▶ Peer support.

Maison St-Léonard is a service provided by the Corporation Maison Cross Roads
Charitable organisation number: 12997 4242 RR0001



Maison
St-Leonard

Centre Résidentiel Communautaire



Une approche
humaniste
et individualisée
favorisant
la réinsertion
sociale

5262, rue Notre-Dame Ouest

Montréal (Québec) H4C 1T5

Téléphone 514 932-7188

Télécopieur 514 932-6668

Courriel maisoncrossroads@qc.aibn.com

Site Web www.maisoncrossroads.qc.ca

LE CENTRE RÉSIDENTIEL COMMUNAUTAIRE (CRC) MAISON ST-LÉONARD EST ADMINISTRÉ PAR LA CORPORATION MAISON CROSS ROADS QUI EST AFFILIÉE À L'ASSOCIATION DES SERVICES DE RÉHABILITATION SOCIALE DU QUÉBEC (ASRSQ), À LA SOCIÉTÉ ST-LÉONARD DU CANADA ET AUTRES ORGANISMES PARTAGEANT UNE MISSION SEMBLABLE.

L'OBJECTIF PRINCIPAL DU CRC MAISON ST-LÉONARD EST DE SOUTENIR LA DÉMARCHÉ DE RÉINSERTION SOCIALE DES DÉTENUS LIBÉRÉS DES PÉNITENCIERS FÉDÉRAUX. L'HÉBERGEMENT ET LES PROGRAMMES DU CRC SONT OFFERTS AUX PERSONNES EN SEMI-LIBERTÉ, EN LIBÉRATION CONDITIONNELLE TOTALE, EN LIBÉRATION D'OFFICE ET CELLES QUI SONT ÉLIGIBLE À DES PERMISSIONS DE SORTIR SANS ESCORTES.

LE PERSONNEL DU CRC MAISON ST-LÉONARD PROPOSE UNE APPROCHE HUMANISTE ET INDIVIDUALISÉE. LES SERVICES SONT OFFERTS EN FRANÇAIS ET EN ANGLAIS, CE QUI DONNE UN CARACTÈRE UNIQUE À CETTE RESSOURCE COMMUNAUTAIRE.

LE CRC MAISON ST-LÉONARD EST SITUÉ DANS LE QUARTIER ST-HENRI À MONTRÉAL.

services offerts

- ▶ Évaluation individualisée des besoins en réinsertion sociale;
- ▶ Intervention individualisée afin de combler ces besoins;
- ▶ Références à diverses ressources en communauté;
- ▶ 22 chambres privées et 6 chambres semi-privées;
- ▶ Accessibilité aux personnes en fauteuil roulant;
- ▶ Repas, laveuse/sécheuse, télévision/DVD;
- ▶ Laissez-passer pour le gymnase;
- ▶ À proximité de centres d'éducation pour adultes.

critères d'exclusion

- ▶ Les récidivistes sexuels et les prédateurs sexuels;
- ▶ Les personnes requérant des soins psychiatriques intensifs;
- ▶ Les individus présentant un problème de consommation d'alcool ou de drogue non contrôlé;
- ▶ Les individus reconnus comme délateurs;
- ▶ Les personnes en instance de déportation;
- ▶ Les individus ne pouvant pas s'exprimer en français ou en anglais.

procédure d'admission

Si vous désirez faire une demande d'admission au CRC Maison St-Léonard, vous devez aviser votre équipe de gestion de cas, qui se chargera de faire une demande d'évaluation communautaire à notre centre résidentiel communautaire.

Vous pouvez également communiquer directement avec nous au (514) 932-7188 poste 1, où nous sommes disponibles pour répondre à vos questions. Le directeur clinique peut aussi, selon la demande, effectuer des visites en établissement afin de rencontrer les candidats potentiels.

autres services

Service Oxygène pour personnes âgées

- ▶ Accompagnement et suivi;
- ▶ Appartements satellites;
- ▶ Pairs Aidant.

Maison St-Léonard est un service de la corporation Maison Cross Roads
Organisme de charité NO: 12997 4242 RR0001